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 Referat fra kredsmøde 01-18 

Mødedato og tid Onsdag d. 31. januar kl. 18.30  

Sted Tåstrup Medborgerhuse 

Mødeleder Niels Egeberg 

Referent Anne Wilms 

Emne Kredsbestyrelsesmøde  

Deltagere Niels, Ole, Arne, Tonny, Kurt, Carl-Christian, Anne & Nicolai  

Fraværende Ingen 

  

Referat sendes i øvrigt til Friluftsrådets sekretariat 

 

1. Formel godkendelse af referat 
Godkendt. 

 

2. Planlægning af kredsrepræsentantskabsmøde 

a. Dato og sted 

Tirsdag d. 27. februar 2018 kl. 19:00 (kl. 18:00 for kredsbestyrelsen) 
Tonny forsøger at reservere Tåstrup Medborgerhus, hvis dette fejler forsøger Ole at reservere 

lokaler på Vallensbæk Rådhus. 

b. Oplæg og foredragsholder 

Niels kontakter Thomas Bach for at få et indlæg vedr. problematikkerne i skoven mellem de 
forskellige benyttere (cyklister, gående, vandrere og ryttere). 

c. Dagsorden, indbydelse valg 

Anne udarbejder indbydelse (dagsorden er fastsat fra FR centralt) 
Følgende er på valg og modtager genvalg: 
Niels, Ole og Anne. 
Carl-Christian ønsker ikke genvalg som suppleant. 
Nicolai ønsker at forlade kredsbestyrelsen (i utide). Der skal vælges en ny repræsentant. Nico-

lai stopper ligeledes som kredsrepræsentant, men vil stadig gerne hjælpe med specifikke op-
gaver, hvis kredsbestyrelsen har behov (og Nicolai har tid og overskud). 

d. Input til beretning 

Niels efterlyste input til formandens beretning. 

3. Naturråd 

a. Naturråd status 

Anne skal deltage i konstitueringsmøde for Naturrådet, dækkende Herlev, Ballerup, Glostrup, 
Albertslund, Tåstrup, Ishøj og Vallensbæk d. 1. februar. 

b. Workshop  

Ole, Niels og Anne deltager i FR seminar vedr. Naturråd d. 3. februar. 
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4. Regionsudvalget 

a. Seminar 

Der afholdes kredsbestyrelsesseminar d. 6.-7. april. Ole informerede kort om dette. Der vil 
komme invitation i nærmeste fremtid. 

b. Ønsker til Regionens opgaver i 2018 

Niels ønskede input til hvilke opgaver kredsbestyrelsen ønsker at regionsudvalget skal beskæf-

tige sig med i 2018. Der var et generelt ønske om information til kredsbestyrelsen om, hvad 
regionsudvalget beskæftiger sig med. 
 

5. Frivillighedsprojektet – Sejlbjerg Mose 

a. Status for projektet 

Borde, grill og brochureholdere på plads. Se Billede 1, Billede 2 & Billede 3. 

Fugleskilt under udarbejdelse – Niels viste oplæg. 
Der arbejdes på planlægning af stiforløb i området. 
Der er blevet fældet en del træer af NærHeden. 

b. Fase 2 – med involvering af NærHeden og kommunen 

Niels har holdt møde med HT borgmester vedr. Fase 2, som bl.a. kommer til at omhandle 

etablering af stier. Nicolai foreslog at undersøge med ”Find vej i” – puljen stopper til sommer 
2018. 

c. Planlagte aktiviteter i 2018 

Se pkt. a. & b. 
 

Billede 1, Sejlbjerg Mose - madpakkehus 

    
Billede 2, Sejlbjerg Mose - borde i madpakkehus 

 
 

Billede 3, Sejlbjerg Mose - bord 
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6. St. Vejleådalen projektet - Status fra gruppen 

a. Status fra sidste møde i projektet og fremdrift 

Intet nyt. 

b. Finansiering af omlægning af åen  

Projektet skal politisk forankres (via ISVM) i én af de 4 kommuner. Der arbejdes på at få af-
holdt et fælles møde med de 4 borgmestre og FR’s direktør. 

c. Aktiviteter i 2018 

Arne har haft møde med Albertslund kommune og Biolog Katrine Søbye vedr. ansøgning til 
”Den Danske Naturfond”. Katrine har hjulpet med udarbejdelse af ansøgning og denne vil blive 

gennemlæst (og måske tilrettet) ved hjælp af Albertslund kommune. Inden ansøgningen ind-
sendes vil den blive udsendt til arbejdsgruppen. Det vil blive St. Vejleå gruppen som bliver 

tovholder og ansøger. 
 

7. Rideprojektet –  

a. Oplæg fra Carl-Christian 

Carl-Christian udleverede statusrapport. 

b. Status og kommende aktiviteter 

Carl-Christian informerede om status. 
 

8. Kredsens hjemmeside  

a. Indhold og design 

Emnet udeladt til efter kredsbestyrelsesseminar i april. 
 

9. Bordet rundt – hvad sker der i kommunerne nu 
Albertslund 
Albertslund Naturgruppe afholder borgermøde d. 1. marts med panel af kommunalbestyrelsens 
medlemmer. Formålet er at synliggøre Naturgruppen – både i politikkernes og borgernes verden. 
 
Brøndby 
Strandparken etablerer nye badebroer i Brøndby. De nye broer vil blive helårsbroer, bl.a. til glæde 
for de mange vinterbadere, som fortsat ønsker at benytte redningstårnene som udgangspunkt for 

vinterbadning. 
 
Glostrup 
Grønt Råds møde 1. februar med fokus på samarbejdet med Ballerup kommune samt debat om, 
hvad ”man vil” med det grønne råd. 
 
Høje Tåstrup 

Agendarådsmøde d. 1. februar. Agendarådet har indgivet indsigelse vedr. salg af Hakkemosen. FR, 
DSF og DN har ligeledes gjort indsigelse. 
 
Skovrådet har haft møde, da der igen er afsat penge til etablering af skovområder. 
 
HT arbejder på at udarbejde en Natur- og Friluftspolitik. 
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Ishøj 
Der har været møde i Grønt Forum – Kurt er blevet genvalgt. 
 
Ishøjs Natur- og friluftspolitik er blevet sat i gang. 
 
Niels informerede om, at han har holdt møde med HT’s borgmester, Michael Ziegler vedr. sam-
menbinding af naturområderne Røjleparken i HT og Activitetscampen i Ishøj. Der er nu et samar-

bejde i gang mellem Ishøj og HT kommuner. 
 
Stierne i Ishøj skal forbedres. Der afholdes borgermøde i Ishøj d. 31. januar. 
 
Vallensbæk 
Vallensbæk kommune har fået bevilget penge til fugletårnet i Vallensbæk Mose fra hhv. FR og 5. 
Juni fonden. På Billede 4 & Billede 5 ses de første forslag til fugletårnets udformning. 

 
Billede 4, Fugletårn - set fra "vandsiden" 

 
 
Billede 5, Fugletårn - set fra "landsiden" 

 
 
Infrastruktur i Vallensbæk Nordmark skal ændres – der er netop kommet et oplæg – Ole kigger 
nærmere på dette. 

 
Der vil blive etableret vinterbadning i Vallensbæk Havn. 
 

10. Eventuelt 
DVL deltager sammen med FR i Naturmødet i Hirtshals d. 24.-26. maj 2018. 


